

ÉQUIPE SANTÉ DES RÉGIONS DU TIMISKAMING AREA ONTARIO HEALTH TEAM

FOR IMMEDIATE RELEASE

We are pleased to announce that on July 13, 2023, the Ministry of Health approved a new Ontario Health Team (OHT) for the Timiskaming District (which includes Temagami) – The Équipe Santé des régions du Timiskaming Area Ontario Health Team (ESTOHT).

“I am very proud of the accomplishments of our OHT to date and in reaching this exciting milestone. I would like to thank all members of our OHT, Carla Porter, Executive Assistant to the President and CEO of Temiskaming Hospital for her leadership and dedication through the application process and members who have participated at various regional and provincial committees representing our area.” says Mandy Weeden, ESTOHT Co-Chair

As part of the government’s health system plan and *People’s Healthcare Act, 2019*, Ontario Health Teams are being introduced to provide a new way of organizing and delivering care that is more connected to patients in their local communities. Specifically, an OHT is responsible for delivering care for their patients, working as one team to better coordinate and integrate care, provide help in navigating the health care system and to share resources.

“Our vision is to form better integrated health care, with a seamless experience when navigating between different health care services, providers and settings. We look forward to our future together, working to support patients throughout their health care journey and improve the health system for our population.” says Mandy Weeden, ESTOHT Co-Chair.

To date, there are 57 Ontario Health Teams across the province that have been approved through a standardized intake and assessment process.

Initial planning efforts will focus on the care coordination and navigation of seniors aged 65 years and older, who represent approximately 24.2% of our OHT attributed population.

Core partners of the ESTOHT include:

Alzheimer Society Timmins-Porcupine District Inc
Blanche River Health - Kirkland Lake Site + Englehart Site
CarePartners
Canadian Mental Health Association Cochrane-Timiskaming
Dr. Steve Sears - Cobalt Medical Clinic
Englehart and District Family Health Team
Extendicare Tri-Town (Haileybury)
Gravity Health & Chiropractic Centre
Great Northern Family Health Team
Haileybury Family Health Team
Home & Community Care Support Services NE
Kirkland District Family Health Team
North Eastern Ontario Family & Children’s Services
Northeastern Recovery Center
Sages-Femmes Temiskaming Midwives
Temagami Family Health Team
Temiskaming Hospital
Timiskaming Health Unit
Timiskaming Home Support

Other partners include:

Dr. Colleen Davies, Family Practitioner

Dr. Don Davies, Family Practitioner / Lead Geriatric Physician for Timiskaming District

Dr. Celine Leger-Nolet Medicine Professional Corporation

Dr. Glenn Corneil, Family Practitioner

Réseau du mieux-être francophone du Nord de l'Ontario

Teck Pioneer Residence

Timiskaming Hospice Palliative Care

Temiskaming Lodge

Vital Aire

Mino M'Shki-ki Indigenous Health Team

Centre de santé communautaire du Temiskaming

For more information on the newly approved Ontario Health Teams in Northeastern Ontario, please visit [Ontario Making it Faster and Easier to Access Health Care in Northern Communities | Ontario Newsroom](#)

POUR PUBLICATION IMMÉDIATE

Nous sommes heureux d'annoncer que le 13 juillet 2023, le ministère de la Santé a approuvé la création d'une nouvelle Équipe Santé Ontario (ESO) pour le district de Timiskaming (qui comprend Temagami) - l'*Équipe Santé des régions du Timiskaming Area Ontario Health Team* (ESTOHT).

« Je suis très fière des réalisations de notre équipe de santé de l'Ontario à ce jour et de l'atteinte de cette étape importante. J'aimerais remercier tous les membres de notre équipe, Carla Porter, adjointe exécutive du président-directeur général de l'Hôpital Temiskaming, pour son leadership et son dévouement tout au long du processus de demande, ainsi que les membres qui ont participé à divers comités régionaux et provinciaux pour représenter notre région », a déclaré Mandy Weeden, coprésidente de l'ESTOHT.

Dans le cadre du plan gouvernemental pour le système de santé et de la Loi de 2019 sur les soins de santé de la population, les équipes de santé de l'Ontario sont mises en place pour fournir une nouvelle façon d'organiser et de fournir des soins qui sont plus proches des patients dans leurs communautés locales. Plus précisément, une équipe de santé de l'Ontario est chargée de fournir des soins à ses patients et de travailler en équipe pour mieux coordonner et intégrer les soins, fournir de l'aide pour naviguer dans le système de soins de santé et partager les ressources.

« Grâce au travail de l'Équipe Santé des régions du Timiskaming Area Ontario Health Team, notre vision est de former des soins de santé mieux intégrés, avec une expérience transparente lorsqu'il s'agit de naviguer entre les différents services de soins de santé, les fournisseurs et les établissements. Nous nous réjouissons à l'idée de travailler ensemble pour soutenir les patients tout au long de leur parcours de soins de santé et pour améliorer le système de santé pour notre population », déclare Mme Weeden.

À ce jour, il y a 57 Équipes Santé Ontario dans la province qui ont été approuvées par le biais d'un processus d'admission et d'évaluation normalisé.

Les premiers efforts de planification de l'Équipe Santé Ontario des régions du Timiskaming porteront sur la coordination des soins et l'orientation des personnes âgées de 65 ans et plus, qui représentent environ 24,2 % de la population attribuée à l'ÉSTO.

Les principaux partenaires de l'ESTOHT sont les suivants :

- Société Alzheimer Timmins-Porcupine District Inc
- Blanche River Health - site de Kirkland Lake et site d'Englehart
- CarePartners
- Association canadienne pour la santé mentale Cochrane-Timiskaming
- Dr Steve Sears - Clinique médicale de Cobalt
- Équipe de santé familiale d'Englehart et du district
- Extendicare Tri-Town (Haileybury)
- Gravity Health & Chiropractic Centre
- Équipe Santé familiale du Grand Nord
- Équipe Santé familiale de Haileybury
- Home & Community Care Support Services NE
- Équipe Santé familiale du district de Kirkland
- Services à la famille et à l'enfance du Nord-Est de l'Ontario
- Centre de rétablissement du Nord-Est
- Sages-Femmes Temiskaming Midwives
- Équipe de santé familiale de Temagami
- Hôpital de Temiskaming
- Services de santé du Timiskaming
- Soutien à domicile du Timiskaming

Les autres partenaires sont les suivants :

- Dre Colleen Davies, médecin de famille
- Dr Don Davies, médecin de famille / médecin gériatrique principal pour le district de Timiskaming
- Dre Céline Léger-Nolet Medicine Professional Corporation
- Dr Glenn Corneil, médecin de famille
- Réseau du mieux-être francophone du Nord de l'Ontario
- Résidence Teck Pioneer
- Timiskaming Hospice Palliative Care
- Temiskaming Lodge
- Vital Aire
- Équipe de santé autochtone Mino M'Shki-ki
- Centre de santé communautaire du Temiskaming

Pour de plus amples renseignements sur les équipes de santé de l'Ontario nouvellement approuvées dans le nord-est de l'Ontario, veuillez consulter le site [Ontario Making it Faster and Easier to Access Health Care in Northern Communities | Salle de presse de l'Ontario](#)

-30-

For further information, contact/ Renseignements:

Carla Porter, Executive Assistant to the President & CEO and Board Liaison / adjointe administrative du président-directeur général et agente de liaison avec le conseil
705.647.1088 extension/ poste 2220 or/ou cporter@temiskaming-hospital.com